
                              ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ  ΡΗΜΑΤΑ  
 

1.   ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ  ΡΗΜΑΤΑ  ΣΕ -άω 

 

Κλίνονται όπως το ρήμα τιμάω(τιμῶ) 

Προσέχω-Θυμάμαι 

Τα ρήματα ζῶ,πεινῶ,διψῶ και χρῶμαι έχουν 

χαρακτήρα η (ζήω, πεινήω,διψήω,χρήομαι) 

Στον Ενεστώτα και τον Παρατατικό 

κλίνονται όπως τα ρήματα σε –άω,έχουν 

όμως η(ῃ) όπου τα ρήματα σε –άω έχουν 

α(ᾳ) πχ.ζῶ,ζῇς,ζῇ,ζῶμεν,ζῆτε,ζῶσιν 

       Ο ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΤΩΝ ΑΛΛΩΝ ΧΡΟΝΩΝ 

 

Τα ομαλά ρήματα σε –άω σχηματίζουν τους άλλους 

χρόνους(Μέλλοντα,Αόριστο,Παρακείμενο,Υπερσυντέλικο) 

με τροπή του χαρακτήρα  α  σε  η   πχ. Ενεστώτας: τιμῶ, 

Μέλλοντας: τιμήσω, Αόριστος: ἐτίμησα, Παρακείμενος: 

τετίμηκα, Υπερσυντέλικος: ἐτετιμήκειν. 

Εξαίρεση : Όσα πριν τον χαρακτήρα α έχουν  ε, ι ,ή ρ δια- 

τηρούν το α και στους άλλους χρόνους πχ. 

δρῶ, δράσω, ἔδρασα, δέδρακα. 

  ΤΑ ΠΙΟ ΣΥΝΗΘΙΣΜEΝΑ ΡΗΜΑΤΑ 

                      ΣΕ  -άω 

ἀγαπάω(ῶ),αἰτιάομαι(ῶμαι),γεννάω(ῶ), 

δράω(ῶ),ἐρωτάω(ῶ),τελευτάω(ῶ),ἐάω (ῶ), 

ἡττάομαι(ῶμαι),μελετάω(ῶ),νικάω(ῶ),ὁρά-

ω(ῶ),ὁρμάω(ῶ),πειράομαι(ῶμαι)=δοκιμάζω, 

σιωπάω(ῶ),θεάομαι(ῶμαι)=παρατηρώ,βλέπω 

ἰάομαι(ῶμαι),κ.λ.π 

2.   ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ  ΡΗΜΑΤΑ  ΣΕ –έω 

 

Κλίνονται όπως το ρήμα ποιέω(ποιῶ) 

Προσέχω-Θυμάμαι 

Τα ρήματα σε –έω με μονοσύλλαβο θέμα 

συναιρούνται μόνο όπου το χαρακτήρα ε- 

ακολουθεί άλλο ε ή ει. Έτσι το ρήμα πνέω 

κλίνεται: πνέω ,πνεῖς, πνεῖ, πνέομεν, πνεῖτε, 

πνέουσιν κ.λ.π Όμοια κλίνονται τα ρήματα 

ρέω,χέω,θέω(=τρέχω),πλέω,δέομαι(=έχω 

ανάγκη,στερούμαι) 

       Ο ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΤΩΝ ΑΛΛΩΝ ΧΡΟΝΩΝ 

 

Τα ομαλά ρήματα σε –έω σχηματίζουν τους άλλους 

χρόνους(Μέλλοντα,Αόριστο,Παρακείμενο,Υπερσυντέλικο) 

με τροπή του χαρακτήρα ε σε η πχ.ποιῶ, ποιήσω,ἐποίησα, 

πεποίηκα,ἐπεποιήκειν. 

  ΤΑ ΠΙΟ ΣΥΝΗΘΙΣΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ  

                         ΣΕ –έω 

ἀγανακτέω(ῶ),ἀδικέω(ῶ),αἱρέω(ῶ),αἰτέω(ῶ),                

ἀσκέω(ῶ),ἀμελέω(ῶ),βοηθέω(ῶ),δοκέω(ῶ), 

ἐπιμελέομαι(οῦμαι),ἐπιχειρέω(ῶ),ἡγέομαι(οῦ- 

μαι),ἀφικνέομαι(οῦμαι),καλέω(ῶ),κοσμέω(ῶ) 

πολεμέω(ῶ),σκοπέω(ῶ),τιμωρέω(ῶ) κ.λ.π 

3.   ΣΥΝΗΡΗΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ ΣΕ –όω 

 

 

Κλίνονται όπως το ρήμα δηλόω(δηλῶ) 

       Ο ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΤΩΝ ΑΛΛΩΝ ΧΡΟΝΩΝ 

 

 

Τα ομαλά ρήματα σε –όω σχηματίζουν τους άλλους 

χρόνους με τροπή του χαρακτήρα ο σε ω πχ.δηλῶ, 

δηλώσω,ἐδήλωσα,δεδήλωκα ἐδεδηλώκειν. 

   ΤΑ ΠΙΟ ΣΥΝΗΘΙΣΜΕΝΑ ΡΗΜΑΤΑ 

                         ΣΕ –όω 

 

ἀξιόω(ῶ),δουλόω(ῶ),ἐλευθερόω(ῶ),ζηλόω(ῶ) 

ζημιόω(ῶ),πληρόω(ῶ) κ.λ.π 



 


